
În data de 24.11.2015, Președintele ASF, Mișu Negrițoiu a venit cu 5 propuneri de 
rezolvare a situației actuale:  
 
1. Notificarea companiilor de asigurări care încheie RCA să nu mărească costurile 
poliței cu mai mult de 1,5 – 2 ori 
 
UNTRR este total împotriva unei astfel de recomandări, deoarece arată ca o 
recomandare de cât poți majora un cost.  
 
Propunerea UNTRR pe termen scurt este fixarea tarifului RCA de către stat și 
administrarea printr-un pool de asigurări, similar cu asigurarea obligatorie pentru 
locuințe, valorile stabilite să fie sub 5.000 lei pentru vehiculele comerciale, ținând cont 
de Produsul Intern Brut al României total și pe cap de locuitor, ținând cont de puterea 
de cumpărare etc. 
 
2. ASF va proceda la verificări ale calculului actuarial la firmele de asigurări din 
România și la transparentizarea acestui sistem de calcul, pentru ca publicul să poată 
înțelege mai bine calculele RCA. 
 
UNTRR a precizat că o transparență crescută poate reduce excesele pe termen lung, 
dar nu e un lucru realizabil imediat și nici nu produce niciun efect imediat de reducere a 
costurilor RCA. 
 
3. Modificarea legii asigurărilor, respectiv liberalizarea contractării polițelor. ASF 
evaluează posibilitatea de a permite asigurarea RCA/carte verde direct în alte țări - 
practic să liberalizeze piața RCA așa cum este astăzi valabil acest lucru pentru CASCO, 
CMR 
 
UNTRR consideră că trebuie verificat dacă cadrul legal european permite această 
abordare. În cazul fericit în care actul legislativ european ar permite, trebuie verificat 
dacă cadrul legal din țările cu costuri atractive pentru RCA/carte verde ne-ar permite să 
cumpărăm RCA pentru autovehiculele înmatriculate în România. 
 
4. Segmentarea – eliminarea diferențelor de costuri dintre codurile CAEN și eliminarea 
Carte verde din pachetul RCA pentru automobilele care nu părăsesc țara. 
 
UNTRR arată că o segmentare îngustă poate duce la reducerea costurilor cu RCA 
pentru un segment de utilizatori, și la creșterea costurilor pentru alte segmente de 
utilizatori, problema fundamentală de funcționalitate și viabilitate a pieței RCA rămânând 
nerezolvată. 
 
5. Următoarea întâlnire se va desfășura la Parlament, la Comisia de Buget Finanțe a 
Senatului - în 3 decembrie 2015, la invitația ASF. Vor fi invitate și cele 9 companii de 
asigurări care emit RCA. 
 
UNTRR avertizează că piața RCA este în pragul colapsului și se va bloca de la 



01.01.2016, fără intervenția urgentă a autorităților române competente. Solicităm ASF 
măsuri de urgență pentru fixarea valorilor RCA la niveluri suportabile în România. 
 


